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Baggrund: 

Forebyggelses- og Seniorudvalget besluttede på mødet i januar 2021, at der ønskedes afholdt 

et temamøde, hvor administrationen fremlægger Fokusmål for virksomhederne – efterfulgt 

af drøftelser. Samtidig blev besluttet, at Ældrerådet skulle indbydes til deltagelse i temamødet. 

 

Temamødet blev afholdt onsdag den 16. juni 2021 kl. 16-19 i Auditorierne, Torvegade 15. 

Deltagere: Repræsentanter fra Forebyggelses- og Seniorudvalget, repræsentanter fra 

Ældrerådet samt Chef og Virksomhedslederne fra Sundhed og Ældre. 

 

På Forebyggelses- og Seniorudvalgets møde i april 2021 blev følgende Pejlemærker vedtaget: 

1. Forbedret sundhedsprofil for borgere i Slagelse Kommune (Tværgående for hele 
kommunen) 

2. Øget fokus på rehabilitering – blandt andet via Træning, Velfærdsteknologi og 
Hjælpemidler. 

3. Forebyggelse af sygdom samt forebygge at kroniske sygdomme forværres 
4. Ældrevenlige boliger (Kobling til boligstrategi for Slagelse Kommune) 
5. Fremtidens Aktivitetscentre. 
 

Med udgangspunkt i Pejlemærker er udarbejdet Fokusmål for alle Virksomheder i Center for 

Sundhed og Ældre. Ledernes udkast til Fokusmål blev gennemgået på temamødet og 

udleveret. Fokusmål ses i bilag 1.  

 

På temamødet var der følgende input fra deltagerne: 

 Fokusmål på de midlertidige pladser på Blomstergården er, at forebygge indlæggelser, 

bl.a. via E-hospital. Det oplyses, i den forbindelse at tværsektorielle videokonferencer 

starter i august 2021.  

- I forbindelse med drøftelser om evt. etablering af ”Fremskudte akut pladser” blev der 

spurgt ind til, hvilke af de nuværende midlertidige pladser der evt. så skulle nedlægges 

til fordel for akutpladser; Der tænkes ingen pladser nedlagt, men et antal ”om-mærket” 

til ”Fremskudt akutpladser”, hvilket betyder, at borgerne kan undgå indlæggelser på 

sygehus, men i stedet blive behandlet på den midlertidige plads – bl.a. ved hjælp fra 

E-hospital. Det blev i den forbindelse understreget, at de nuværende midlertidige 

pladser anvendes til forskellige typer ophold; Rehabilitering, demente på aflastning, 

demente der venter på godkendelse af værgemål og borgere der udskrives fra sygehus 

til videre behandling og restitution. Pladserne er ikke stationære, men anvendes efter 

behov. 

 

 Plejehjem i egen bolig:  

- Der ønskes mere viden, eksempelvis om man som borger kan ombestemme sig? 

- Ønske om, at der arbejdes videre med, og tales dybere ind i emnet; Hvilke 

forudsætninger, afdækning af behov, økonomi mm.  

- Der var ønske om, at det skal være borgere, der ikke er for svækkede psykisk. 

 

 Kommuneplan: Er der lavet en strategi for ældrevenligst boliger og plejeboliger? 

 

 Aktivitetscentrene: Samarbejde med frivillige og lokalsamfundet  
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 Velfærdsteknologi:  

- Samarbejde med lokale virksomheder i kommunen, hvilket kan skabe synergi 

- Spørgsmål til hvordan man fortæller den ”virkelige” historie om Velfærdsteknologi. 

Tænk på, at informere om det inden man får behov. 

 

 Aktiviteter på plejecentrene; Invitere civilsamfundet ind 

 

 Behov for, at generere mere data for at dokumentere indsatser 

 

 Mod nok til at kassere det der ikke virker – Men også turde genoptage et arbejder med 

noget igen, hvis det er relevant. 


